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Elsa Fogelberg  Göran Cederstrand 

Ordförande   Justerare 

 

Närvarande: 

Elsa Fogelberg 

Barbro Lundqvist 

Ulla-Britt Hartell 

Christer Flink 

Britt-Marie Åhsberg 

Anita Karlsson 

Rune Axelsson 

Inga-Lill Strömberg 

Göran Cederstrand 

 

Frånvarande: 

Ingegerd Eissa Al Kallaf 

 

Närvarande tjänstemän: 

Maria Nilsson, sekreterare, Beställarenheten ÄO-FH,  

Sara Heppling Trygg, Avdelningen för stadsutveckling 

Ragnhild Stamsäter, Medborgarservice 

Margareta Grund, Medborgarservice 

 

Förslag till dagordning 

 

1 § Mötets öppnande 

Ordföranden hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppnat. 

 

2 § Presentationsrunda 

 

3 § Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkänns och läggs till handlingarna. 
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4 § Val av justerare 

Göran Cederstrand väljs att justera protokollet tillsammans med 

ordförande. 

 

5 § Föregående protokoll 

Föregående protokoll godkänns och läggs till handlingarna. 

 

6 § Information från förvaltningen 

Ragnhild Stamsäter och Margareta Grund informerade om hur 

man söker färdtjänst. Tillämplig lag är färdtjänstlagen och man 

kan få tidsbegränsade tillstånd eller tillstånd för hela livet. 

När man anser sig behöva färdtjänst ansöker man om det i den 

kommun man är folkbokförd. I ansökan ska man skicka med ett 

intyg från läkare. Det är viktigt att läkaren är utförlig i sin 

beskrivning av varför man är begränsad i sin möjlighet att åka 

kollektivt.  Efter att kommunen utrett ärendet skickar kommunen 

in färdtjänsttillstånd till färdtjänstnämnden som beslutar i ärendet. 

Färdtjänstnämnden samarbetar med SL och Trafikförvaltningen. 

Margareta visade en informationsbroschyr om processen. Den 

heter ”Din trygghetsguide” och är framtagen av Trafikkontoret. 

En resa kostar 70 kronor, maxbelopp per månad är 490 kr och 

man kan även nyttja tunnelbana och buss med sitt färdtjänstkort. 

Fråga uppkom om en extra vuxen kan åka med i tunnelbanan på 

samma färdtjänstkort. Margareta lovade att undersöka detta och 

återkomma. 

   

Fråga uppkom om vem som beslutar om medresenär. En 

medresenär kostar 20 kr extra (barn och ledsagare åker gratis) 

och åker med i mån av plats.  

 

Margareta informerade även om riksfärdtjänst, som är ett bistånd 

från biståndsbedömare för det fall man vill åka utanför 

Stockholms län. 

 

Christer Flink ställer frågan om alla som har behov av färdtjänst 

faktiskt har färdtjänst och hur man nås av information om att 

detta finns att ansöka. Förslag framfördes om att införa 

information om detta som en del av månadsannonsen från 

stadsdelen. 

 

Ragnhild informerade även om IT-hjälpen. Man kan boka en 

halvtimmes tid med IT-instruktör Pedram Mansori. 

Medborgarkontorets broschyr ”Datorhjälp i Skärholmen” 
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distribuerades till rådets medlemmar och även till de föreningar 

de representerar. 

 

Elsa påpekar att det vore bra med en sammanställning av de 

broschyrer som finns att tillgå. Ragnhild, Christer och Elsa 

samarbetar med att sammanställa en sådan. 

 

Sara Heppling Trygg informerade om stadsdelens projekt med 

tillgänglighet i utemiljö, där ansvaret för planering och 

genomförande delvis ligger på avdelningen för stadsutveckling. 

Hon började med en bakgrundshistorik och påpekade vikten av 

ett bra samarbete med aktörer som är relevanta för ett visst 

område. Projektet är stadsövergripande och har en total budget 

om 100 mnkr per år, alla stadsdelar kan söka dessa pengar för 

särskilda projekt. Skärholmen sökte och fick 5 mnkr, bl.a. för 

åtgärder i parkmark. Primära stråk är inventerade och ska rustas 

upp med bl.a. parkbänkar, trappor och papperskorgar. Belysning 

är ett prioriterat område för att öka känslan av trygghet i området. 

 

Bredängs centrum har varit i fokus under 2015 och arbetet 

kommer att fortsätta även 2016. Sara menar att det är viktigt att 

slutföra arbetet i ett område innan man går vidare med nästa. 

 

Elsa frågar om förstärkning av gångstig vid Sätra varv. Sara 

meddelar att det i dagsläget är svårt med tillgänglighet där och 

arbete pågår med en alternativ gångväg. Korsningen 

Björksätravägen - Sätragårdsvägen kommer att byggas om och 

höjas upp för att höja säkerheten för alla trafikanter. 

 

Nästa år kommer Skärholmen att ansöka om mer pengar för att 

fortsätta arbetet.  

 

Elsa avslutar diskussionen om tillgänglighet och berättar att man 

i Sätra är upprörd över att inte få någon julgran vid Sätra torg. 

Sara förklarar att den inte försvunnit - den har flyttats. Detta för 

att Trafikkontoret anser att den förra placeringen var olämplig. 

 

Vidare medför mattan utanför Ica Sätra risk för snubbling. Sara 

meddelar att det i första hand är Örnberget som har ansvaret men 

om man inte får gehör där kan man vända sig till kommunen. 

 

Rådet diskuterar hur det ser ut med avslag på ansökningar om 

bistånd – har avslagen ökat eller hur ser det ut? Rådet efterlyser 

statistik kring biståndsbeslut och avslag på desamma och ser 
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gärna att ansvarig chef inbjuds till nästa möte för att informera 

om detta. 

 

7 § Föredragningslista till nämndsammanträde 

Föredragningslista till nämnden skickades via mail och post till 

rådets ledamöter. Rådet valde att särskilt kommentera följande 

punkter: 

 

Spårväg Syd: rådet anser att det fortfarande saknas en detaljerad 

plan att ta ställning till.  

 

8 § Skrivelser och rapporter 

KPR- protokoll nr 8 och 9 har tillsänts rådet via e-post och brev.  

 

9 § Övriga frågor 

Förslag på datum för sammanträden under 2016. Rådet önskar 

fortsätta med torsdagar veckan före nämndens sammanträden. 

 

Broschyren ”Äldreomsorg för dig som bor i Stockholms stad” 

kommer att beställas till nästa möte. 

 

10 § Mötet avslutas 

 

 

Vid tangentbordet 

 

 

 

Maria Nilsson 

 

Protokollet godkänns och justeras 2015-11-19 

 


